
   

1 
 

Budget för Härryda kommun 2026 med ekonomisk plan 2027 – 2028 

Sverigedemokraterna yrkar i första hand på: 

• Att ärendet återremitteras till kommunstyrelsen med uppdrag att upprätta underlag och mall utifrån 

Sverigedemokraternas strategiska plan för mandatperioden 2023 – 2027 https://www.sd.se/harryda/strategisk-

plan/ samt kommun-övergripande mål och inriktningar.  

I andra hand yrkar Sverigedemokraterna att: 

• Kommunfullmäktige fastställer skattesats för 2026 till 19:75 (sänkning med 0:75). 

• Kommunfullmäktige fastställer ramar för driftverksamheten i enlighet med förslag. Förslag till anslagsbindning 

avseende driftbudgeten upprättas på nämndnivå, men beslut ska tas i kommunfullmäktige. 

 

• Kommunfullmäktige fastställer revisorernas budget till 1 950 tkr för år 2026. Det är 100 tkr mer än liggande 

förslag som ska öronmärkas för att granska projektet Landvetter Södra i sin helhet. 

• Kommunfullmäktige fastställer en övre gräns för nettoinvesteringarna till 300 mnkr för år 2026. 

• Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål till ett resultat av 1 % av skatter och statsbidrag över en 

konjunkturcykel samt att soliditeten för kommunkoncernen bibehålls. 

• Kommunfullmäktige fastställer ramar för investeringsverksamheten i enlighet med förslag, investeringar och 

anslagsbindning avseende investeringsbudget sker på nämndnivå. 

 

• Kommunfullmäktige beslutar att långfristig upplåning får ske upp till ett maximalt belopp om 100 mnkr. 

• Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen respektive nämnden för utbildning, kultur och fritid samt 

socialnämnden att utifrån de kommunövergripande målen och inriktningarna utarbeta konkretiserade mål och 

inriktningar för respektive ansvarsområde. Dessutom uppdras till kommunstyrelsen, nämnden för utbildning, 

kultur och fritid samt socialnämnden att fastställa ekonomiska ramar per sektor och verksamhet inom respektive 

ansvarsområde. Kommunstyrelsen ges även i uppdrag att göra tekniska justeringar av nämndernas ramar hänförlig 

till avslutad lönerevision.  

• Kommunfullmäktige uppdrar åt samtliga nämnder att även utarbeta konkreta och mätbara "mål och riktlinjer för 

verksamheten som är av betydelse för god ekonomisk hushållning", samt månadsvis redovisa uppföljning, enligt 

krav KL 11 kap 6 §. 

• Nedan redogörs för ekonomin i de kommunala koncernföretagen samt summering av resultat i 

kommunkoncernen. Utdelning budgeteras ej. 
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Kommunövergripande mål och inriktningar utöver mål och inriktningar i strategisk plan.  

• Reserverna för 2026 som totalt uppgår till 74 mnkr fördelade på Kommunstyrelsen, Kommundirektören, 

Socialnämndens samt Utbildning- kultur och fritid stryks. På så sätt flyttas besluten och makten över invånares 

skattemedel tillbaka till kommunfullmäktige. Det är av största vikt att stora beslut får möjlighet att debatteras 

öppet innan de verkställs. 

• Barngruppernas storlek i förskolan ska minska till lägsta nivån i Göteborgsregionen. Det ska ske med bibehållen 

personalstyrka i varje barngrupp. Vi har idag ett överskott av lokaler i och med de lägre födelsetalen. Det ska 

nyttjas till att ha färre barn i grupperna. 

• Sverigedemokraternas värnar det fria kulturlivet i Härryda kommun och uppdrar till nämnden för utbildning och 

fritid att utöka budgeten samt prioritera och bevara vårt lokala kulturarv. 

• För budgetåret sänks skatten med 75 öre till 19:75. Under planperiodens andra år 2027 sänks skatten med 

ytterligare 25 öre till 19:50 och slutligen 2028 med 25 öre till 19:25 givet ekonomiska läget tillåter med mål att ha 

lägsta kommunalskatten i Västra Götaland. 

• Uppdrag att inrätta separat förvaltning som leds av en nybildad Samhällsbyggnadsnämnd. Planfrågor och 

tekniska frågor lyfts från kommunstyrelsen till nybildade nämnden som även har ansvar för det Miljö- och 

bygglovsnämnden gör i dag. 

• Häv avtalet om samfinansiering av statlig infrastruktur vad gäller projektet Göteborg – Borås med bibana 

Mölnlycke och verka för utbyggnad av befintlig järnväg. 

• Fokusera detaljplaneresurser på sånt som nuvarande Härrydabor har nytta av. Vi har en rad områden som 

behöver detaljplaneläggas/ändras kring befintlig infrastruktur. 

• Stoppa tvångsanslutning till kommunalt VA. I de fall de krävs anslutning ska befintliga fastighetsägare 

kompenseras fullt för fungerande befintlig anläggning. 

• Lägg ner projektet Landvetter södra och avveckla bolaget Landvetter Södra Utveckling AB. 

• Sänk elnätsavgifterna. Härryda energi fortsätter överträffa budget. Sänk elnätsavgifterna och håll rimligt 

överskott genom reviderade ägardirektiv; stoppa sponsring (kan uppfattas som förtäckt föreningsstöd). 

• Nedläggning av: Rådet för idéburna organisationer samt Beredningen för framtidens välfärd och 

samhällsutveckling. 

• Ja till akutskola nej till resursskola. 

• ESG policy för investering av överskottslikviditet ska tas bort. 

• Uppdrag att upprätta riktlinjer för ekonomisk reserv för kommunens pensionsåtaganden. 

• Stärk och förenkla mindre leverantörers möjligheter att lämna anbud på kommunala upphandlingar. 

• Animaliskt kött ska serveras varje dag i kommunala verksamheter. 

För Sverigedemokraterna i Härryda 2025-06-16 

Peter Arvidsson 


